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A alcaldesa Cristina Fernández Davila (centro), e a segunda tenente de alcaldesa, Chus Garrote (dereita) asinaron este 1º de outubro o novo PXOM
xunto á conselleira de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, Ángeles Vázquez (á esquerda). 
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C
omezaron as obras de
ampliación do sanea-
mento no lugar de Carras-

cal por un importe superior aos
45.000,00€ a través do Plan Con-
cellos da Deputación. Consisten
na limpeza, corte e demolicións
de firme, completar a rede de ser-
vizos existentes e a reposición
das gavias. Serán 442 metros de
tubería de PVC de 250mm de diá-
metro. O tramo a executar desem-
bocará no colector existente.

No barrio de Enxembre, as obras

por un importe de máis de 48.000
€ están financiadas a través dun
convenio de colaboración entre a
Vicepresidencia Primeira e Conse-
llería de Presidencia, Xustiza e
Turismo e o Concello de Salvaterra
de Miño. Servirán para mellorar a
rede de saneamento municipal,
levándose a cabo actuacións de
limpeza, corte e demolicións de
firme. Executaranse  200 metros
de tubería de PVC de 315mm de
diámetro nominal, que desembo-
cará nun pozo de bombeo.

Obras de saneamento nos barrios de
Carrascal e Enxembre de Fornelos

D
espois dun verán onde
se realizaron as  obras
de mantemento dos

centros Educativos, nestes días
estamos dándolle os últimos re-
toques, estamos coas últimas
limpezas para que estea todo a
punto para o inicio do curso es-
colar.

Durante a época de vacacións
véñense realizando diversas obras
de mantemento nos diferentes
centros educativos. Por un lado
no Cra A Lagoa leváronse a cabo
obras de mantemento conxun-
tamente cos profesores e país e
nais das diferentes unitarias co
fin de darlle un lavado de cara
as escolas das parroquias.

Ao mesmo tempo traballamos

con diversas cuadrillas na ade-
cuación de aulas, pintado, arran-
xos varios, revisións de caldeiras,
electricidade, fontanería, desra-
tizacións e desbroces dos patios
no CEIP Infante Felipe, CEP
Carlos Casares e CEIP Leirado.

Ademais seguirase o mesmo
protocolo de desinfección nos
centros, xa consensuado o ano
pasado, co fin de garantir ao
máximo as desinfeccións e pro-
tocolos COVID marcados por
Educación-

Últimos retoques para o inicio do curso O
Concello de Salvaterra
de Miño presenta os cur-
sos para maiores que

serán impartidos no Centro Social
do Maior en Leirado a partires do
mes de  outubro.

As actividades realizaranse no
antigo Consultorio Médico de Lei-
rado que este equipo de goberno
rehabilitou e dotou co fin de
adecuar esta instalación ás ne-
cesidades actuais, ademais de
crear un centro social para maiores
que sexa un referente para eles
onde se poidan reunir, onde poidan
convivir, crear lazos de unión e
realizar diversas actividades en-
focadas en exclusiva para eles.

O centro conta cunha sala mul-
tiusos, un despacho, unha bi-
blioteca e unha sala de reunións.

As actividades levaranse a cabo
tendo en conta todos os proto-

colos COVID e abrirán a súa ins-
crición do 20 ao 30 de setembro.
Realizarase un curso de novas
tecnoloxías, onde se ensinará a
utilizar diversas aplicacións a tra-
vés do móbil, se farán  talleres
de memoria, con orientación á
realidade e exercicios específicos,
talleres de manualidades, xogos
de mesa ou paseos en compaña;
en definitava actividades que bus-
can incentivar a socialización
entre os máis maiores.

Cursos para maiores

O
Concello de Salvaterra
de Miño arranca coa
elaboración do seu

Plan de Mobilidade Urbana Sos-
tíbel (PMUS), unha ferramenta
de planificación da mobilidade
e que ten como obxectivos fa-
vorecer os desprazamentos e
modos de transporte enerxética-
mente máis eficiente; potenciar,
consolidar e definir novos itine-
rarios peonís e en bicicleta,
asegurando a seguridade das
persoas;  mellorar a seguridade

viaria e a accesibilidade..., en
definitiva mellorar a calidade de
vida dos nosos cidadáns na bús-
queda dunha mobilidade o máis
sustentable posible.

O PMUS é un documento que
está sendo elaborado por técni-
cos competentes en materia de
mobilidade que que será a guía
de ruta das diferentes accións
que o Concello realice no futuro,
tendo como eixo fundamental a
promoción da mobilidade a pé,
minimizar o impacto do tráfico

rodado, accións en materia de
seguridade viaria e a recupera-
ción de espazos para as persoas,
facendo do noso concello un
municipio máis eficiente, eco-
lóxico, saudable e moderno

Con motivo da elaboración
deste Plan durante estes días
realizaranse diversas enquisas a
pe de rúa e habilitarase un enlace
para que todos os veciños e ve-
ciñas poidan facer as súas apor-
tacións a través  https://forms.of-
fice.com/r/p8PTW9mF9do

Plan de Mobilidade Urbana Sostíbel 
de Salvaterra de Miño
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U
n ano máis a Biblioteca
Municipal de Salvaterra
viaxa polas parroquias a

través do programa de dinami-
zación da lectura “ler conta
moito”.

As parroquias de Salvaterra,
Cabreira, Leirado, Meder e Arantei
acollerán dende o último venres
de setembro e os catro primeiros
de  outubro  diversas actividades
de animación e dinamización
enfocados a fomentar o hábito
da lectura entre os nenos e
nenas de Salvaterra de Miño.

Dun xeito fresco e divertido
a Biblioteca sae a rúa, viaxa
polas nosas parroquias, ofrecendo
aos máis cativos actividades
creativas e  obradoiros que per-
seguen dunha maneira lúdica
chegar ao maior número de nenos
e nenas, un programa enfocado
a fomentar o hábito da lectura.

Por segundo ano consecutivo,
e despois do éxito acadado o
ano pasado a pesares da situa-
ción sanitaria, as actividades
de dinamización á lectura dan
un salto ás diferentes parroquias
que conforman o noso Concello,
e que poden ter máis difícil ac-
ceder dun xeito habitual á bi-
blioteca municipal.

As actividades están dirixidas
a nenas e nenos maiores de 7
anos, e serán con aforo limitado.
Para participar é preciso inscri-
birse no teléfono 637108343
ou no correo electrónico biblio-
teca@concellodesalvaterra.org.

LISTADO DE ACTIVIDADES:
.Venres 24/09/2021.  Acti-

vidade de animación “O museo
científico” por Xesús Fernández.
Lugar: Biblioteca Municipal de
Salvaterra de Miño.

.Venres 01/10/2021. Activi-
dade de robótica educativa.
Creatividade inspiradora, impar-
tido por A Nube Animación. Lu-
gar: Centro Cultural Xerme de
Cabreira.

.Venres 08/10/2021. Activi-
dade de animación á lectura
“Desenvolvemento da creativi-
dade a través do debuxo” im-
partido por Yago García. Lugar:
Casa de Cultura de Leirado.

. Venres 15/10/2021. Obra-
doiro de animación á lectura “A
arte de ler. Bolsas de mochila”
impartido polo GRUPO O FAIADO
DE NIN. Lugar:  Casa de Cultura
de Meder.

. Venres 22/10/2021.  Acti-
vidade de animación á lectura “
Atrapados con Harry Potter” im-
partido por David Ballesteros.
Lugar:  Casa do Mestre  en
Arantei.

A biblioteca viaxeira

U
n dos sectores máis afec-
tados pola situación sa-
nitaria provocada pola

COVID-19 , sen lugar a dúbidas,
é o do comercio, debido á redu-
ción de horarios de apertura e li-
mitacións de aforo, así como
polos peches temporais que viñe-
ron impostos a un gran número
de negocios.

O Concello de Salvaterra de
Miño ven de aprobar  unha serie

de axudas económicas para paliar,
en parte, os gastos xerados polos
sectores económicos (hostalería,
comercio, axencias de viaxes, xim-
nasios ou similares, sempre que
sexan PEMES con ata 10 persoas
empregadas e autónomos) que vi-
ron afectada a súa actividade du-
rante a pandemia, co fin de que
os prexudicados por esta situación,
poidan sufragar os gastos fixos
realizados entre o 14 de marzo de

2020 ata o 31 de decembro de
2021. O importe destinado a esta
convocatoria é de 28.624,41€uros,
ao abeiro da Liña 2, cantidade
adicional, do Plan Concellos 2021
da Deputación de Pontevedra.
Unha axuda que complementa os
38.000,00€ que o Concello de Sal-
vaterra de Miño aportou ao 2º
Plan de Rescate da Xunta de Galicia
para chegar de forma áxil e directa
ao sector da hostalaría.

O Concello aproba as bases de axuda ao sector
do  comercio afectado pola crise do COVID

O
Concello de Salvaterra
de Miño ven de rematar
a obra de reparación do

valado da pista polideportiva do
Parque Público A Canuda. Deste
xeito, a pista luce unha imaxe
máis rexuvenecida e segura para
a práctica deportiva.

Por outra banda, tamén están
a rematar as obras na zona da
piscina, onde se está cambiando
o peche perimetral, as aceras e
procederase a replantar toda a
zona de herba, obra que confiamos
se a situación sanitaria o permite
poidamos desfrutar para o   pró-
ximo verán..

Antes de final de ano onstala-

ranse tres plataformas de “skate”
na zona do foso, para completar
un espazo moi utilizado por nu-
meroros rapaces e rapazas.

Para rematar, se procederá ta-

mén a cambiar a rede que rodea
as pistas de tenis, modernizando
a contorna deportiva de toda a
zona e lucindo unha imaxe reno-
vada e práctica.

Reformas na zona deportiva do 
Parque Público A Canuda
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Opasado 11 de Setem-
bro celebrouse unha
comida-homenaxe para

festexar a xubilación da profe-
sora Aurora Ramilo Alfaya des-
pois de anos de dedicación á
docencia na escola pública.

Na celebración estivo acom-
pañada pola súa familia e por
compañeiras e compañeiros que
quixeron compartir con ela ese
momento e amosarlle o seu cariño
e agarimo nunha data tan im-
portante. Compañeiras e com-
pañeiros que coincidiron con ela
nalgún momento da súa vida

profesional e que puideron gozar
da súa experiencia, do seu bo
facer e dedicación ao ensino. 

O xantar desenvolveuse nun
clima distendido de alegría e de
emocións. Ao longo do mesmo a
profe Aurora foi obsequiada cuns
agasallos de recordo de tan si-
nalado momento, que agradeceu
cunhas emotivas palabras. 

Só nos queda desexarlle moita
felicidade nesta nova etapa que
agora inicia, que sabemos vai
encarar coa mesma intensidade
que adoita dedicar a cada novo
proxecto. 

Homenaxe á profesora
Aurora pola súa xubilación

S
alvaterra xa ten adxudi-
cada a mellora da mobili-
dade peonil na EP-4006 no

treito antigo do Colexio de Lei-
rado, unha obra que ascende a
186.000 euros e que está finan-
ciada nun 80% pola Deputación
de Pontevedra (148.800 €) e
nun 20% polo concello de Sal-
vaterra. Así o anunciou a presi-
denta provincial, Carmela Silva,
tras aprobación desta adxudica-
ción na Xunta de Goberno.

As actuacións, enmarcadas no
modelo de mobilidade sostible,
segura e amable da Deputación
de Pontevedra, servirán para me-
llorar a seguridade e mobilidade
das persoas ao realizar un camiño
escolar seguro cara o colexio de
Leirado. Ademais, executarase
unha senda peonil de 2,5 m de
ancho dende o CEIP ata o cruce

coa PO-402, reducirase a velo-
cidade a 30 km/h diante do
centro escolar e executarase un
paso sobreelevado para dar ac-
ceso ao alumnado do colexio de
forma segura. 

Tamén se creará unha beira-
rrúa de formigón coloreado que
dea continuidade ao itinerario

peonil e unha zona de estacio-
namento de autobuses segura e
ben delimitada á beira do colexio.
Finalmente, as obras contemplan
a execución dunha nova rede de
pluviais, amais dunha nova capa
de rodadura e novo pavimento,
pintado e sinalización horizontal
e vertical.

A Deputación adxudica a mellora da
mobilidade peonil na EP-4006 no treito

antigo do colexio de Leirado

A
agrupación Bordón Gre-
llado alzouse co primeiro
premio no LIV Concurso

de Gaitas do País de Ponteareas
celebrado no Auditorio Munici-
pal Reveriano Soutullo e que
contou coa participación de
sete agrupacións de música tra-
dicional.

A agrupación foi premiada
con 1.800 euros ademais dunha
gaita e dun tamboril doados por
Artesanía de Galicia. O segundo
premio, dotado con 1.200 euros,
foi para o grupo Arghaço, men-

tres que Avelaíña fíxose cos 900
euros do terceiro premio e Bran
Cuartet cos 600 do cuarto. 

O concurso desenvolveu un
pasarrúas dende a Casa do Con-

cello ata o auditorio, onde ade-
mais dos grupos gañadores tamén
se subiron ao escenario os grupos
As Bágoas do Toxo, Rodamuíños
e Os Paporrubios. 

Bordón Grellado, gañador do 
LIV Concurso de Gaitas do País 
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P
onteareas reforzou a súa
conciencia ambiental par-
ticipando na limpeza si-

multánea do proxecto ‘Móllate
polos ríos’, promovida por
Adega e xestionada na vila pola
plataforma “Defendendo o Tea”.
Un total de 15 persoas volunta-
rias percorreron o Tea para reti-
rar o lixo atopado na beira ou
no interior do río, axudando así
a “poñer en valor o noso patri-
monio natural, pertencente á
Rede Natura 2000, e axudando
a resaltar a importancia de man-
telo limpo polo benestar de
todos e todas”, explica a conce-
lleira de Medio Ambiente, Rosa
Covelo. 

Durante toda a xornada ex-

traéronse arredor de 400 quilos
de lixo, entre os que destacou a
gran cantidade de pneumáticos,
toalliñas, plásticos e latas. Re-
tirouse tamén un televisor e un
colector de lixo. “Atopámonos
moitas cousas que chegan ao

río por descoñecemento, como
as toalliñas húmidas que, aínda
que poña nos paquetes que son
biodegradables, en moitos casos
rematan penduradas das árbores
do río e tardan moitísimo en
desaparecer”, asegura Covelo. 

400 quilos de lixo do Tea retirados na
xornada do proxecto ‘Móllate polos ríos’

A utilidade do inútil

D
espois de darlle moitas voltas aos
variados temas de actualidade
sobre o que podería ofrecerlles

nas miñas reflexións, dei cun libro que me
chegou estes días dun escritor italiano,
profesor e filósofo: Nuccio Ordine. O libro
titúlase “LA UTILIDAD DE LO INÚTIL”.

Non se trata da inutilidade que acostu-
mamos a considerarlle a todo o que nos
resulte dificilmente medible. Dende nenos
nos veñen ensinando que se algo non ten
aplicación práctica resulta algo inútil.

Pero Nuccio Ordine ofrécenos unha
acepción moito máis extensa poñendo no
centro das súas reflexións a idea do útil
allea a toda finalidade utilitaria. Existen
saberes que son fins por si mesmos e que
poden exercer un papel fundamental no
cultivo do espírito e no desenvolvemento
civil e cultural da humanidade.

Este filósofo italiano anúncianos que a
lóxica do beneficio mina pola bases insti-
tucións (escolas, universidades, centros
de investigación, laboratorios,museos, bi-
bliotecas, arquivos), así como as disciplinas
humanísticas e científicas, nas que o seu
valor debería coincidir co saber en si
mesmo, independentemente da súa capa-
cidade para producir ganancias de inmediato
ou prácticos beneficios.

É certo que con frecuencia os museos e
os xacementos arqueolóxicos poden ser
tamén fontes de beneficios, de ingresos.
Pero a súa existencia, en contra do que al-
gúns nos querern facer ver, non pode su-
bordinarse aos resultados económicos. A
existencia dun museo, dunha biblioteca

son tesouros para a humanidade, que a
colectividade debe perservar a toda costa.

Por iso non é verdade que en tempos
de crise todo estea permitido. Nestes mo-
mentos Europa aseméllase moito a un
teatro en cuxo escenario vemos cotidia-
namente sobre todo acreedores e debedores.
Non hai reunión política ou cumio das
altas finanzas en que a obsesión polos
presupostos (orzamentos) non constitúa
o único punto da Orde do día.

O “fármaco”da dura austeridade, como
veñen observando varios economistas, en
vez de sanar ao enfermo esta debilitándoo
cada vez máis, sen preguntarse por que
razón as empresas e os os estados  teñen
contraido tales débedas. O rigor, estraña-
damente, non fai mella na rampante co-
rrupción nin nas fabulosas retribucións de
explíticos, executivos,, banqueiros, super-
conselleiros...os múltiples responsables
desta deriva recesiva, non senten turbación
algunha polo feito de que quen teña que
pagar sexan sempre os da clase media, os
máis debiles, millóns de inocentes despo-
suidos da súa dignidade.

Non se trata de escamotear neciamente
a responsabilidade polas contas que non
cadran. Pero tampouco é posible ignorar a
sistemática destrución de toda forma de
humanidade e solidariedade. Os bancos e
os acreedores reclaman implacablemente,
como Shylock no “El mercader de Venecia”,
a libra de carne viva, de quen non pode
resistir a débeda.

Así, con crueldade, moitas empresas
(que se aproveitaron durante décadas da

privatización dos beneficios e da sociali-
zación das perdas) despiden os traballa-
dores, mentras os gobernos suprimen os
empregos, o ensino, a asistencia social
aos discapacitados e a sanidade pública.

O dereito a ter dereitos queda, de

feito sometido á hexemonía do mercado,
co risco progresivo de eliminar calquera
forma de respecto polas persoas, trans-
formando os homes e mulleres  en mer-
cadorías e diñeiro. Este perverso meca-
nismo económico deu vida a un mostro,
sen patria e sen piedade, que rematará
negando tamén ás futuras xeracións toda
forma de esperanza.

Neste brutal contexto, a utilidade dos
saberes inútiles enfróntase radicalmente á
utilidade dominante que, en nome dun ex-

clusivo interee económico, mata de forma
progresiva a memoria do pasado, as disci-
plinas humanas, as linguas clásicas, o ensino,
a libre investigación, a fantasía, a arte, o
pensamento crítico e o horizonte civil que
debería inspirar toda actividade humana.

No universo do utilitarismo, en efecto,
un martelo vale máis ca unha sinfonía,un
coitelo máis ca unha poesía, unha chave
inglesa máis ca un cadro: porque é facil
facerse cargo da eficacia dun utensilio,
mentres resulta cada vez máis dificil en-
tender para que poidan servir a música, a
literatura ou a arte.

Xa dixera Rousseau que os antiguos
políticos falaban incesantemente de cos-
tumes, de virtudes; actualmente só falan
de comercio, de diñeiro.” Desbótase todo
o que non é útil, observa Diderot, porque
o tempo é demasiado precioso para perdelo
en especulacións ociosas”

Sexa suficiente reler os versos de Charles
Baudelaire para comprender a incomodidade
do poeta-albatros, maxestuoso dominador
dos ceos que, unha vez descendido entre
o público, sofre a mofa dun público atraído
por intereses moi distintos:

“Este alado viajero, ¡que trope y débil
es! / Él otrora tan bello, ¡qué feo y qué
grotesco! /¡Uno, va y le fastidia el pico
con la pipa,/ Y al que volaba, enfermo,
cojeando otro le imita!”.

Grazas a Boudelaire, grazas a Nuccio
Ordine por elevarnos por enriba das miserias
deste pobre mundo.

Que sexan moi felices; que as cousas
“inútiles”  lles sexan de proveito.

P
onteareas continúa ache-
gando o seu gran de area ao
proxecto Migramiño, unha

iniciativa que busca mellorar a
protección e xestión sostible do
espazo natural da fronteira que
conforma a subconca internacio-
nal do Miño, incluíndo os seus
afluentes. A alcaldesa, Cristina
Fernández; a concelleira de Medio
Ambiente, Rosa Covelo; e a edil de
Infraestruturas básicas, Lola Co-
velo, acompañaron á directora
xeral de Patrimonio Natural da
Xunta de Galicia, Belén do Campo,
na visita á área recreativa da
Freixa, onde se procedeu a unha
solta de alevíns de salmón. 

O concello de Ponteareas par-
ticipou “de forma moi activa”

neste proxecto que contou con
fondos Feder e no que se traballou
dende o ano 2017 con Portugal
para protexer e conservar as po-
boacións de peixes migradores
na eurorrexión Galicia-Norte de
Portugal. En total, ao longo de
todo o proxecto liberáronse máis
de 100.000 xuvenís de salmón e
1.600 quilos de anguías no tramo
internacional do río Miño.

O río Tea acolle unha solta de
alevíns de salmón
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O
Grupo Municipal do PP
leva meses advertindo
do atraso que o Go-

berno bipartito vén carrexando
na realización das obras perten-
centes á Estratexia de Desenvol-
vemento Urbano-Sostible e
Integrado ( EDUSI), unha de-
mora que podería derivar na
perda dos cinco millóns de euros
que foron concedidos para a
mesma.

“Non esquezamos que nas ba-
ses e pregos da convocatoria,

estes fondos eran concedidos cun-
ha condición de prazos. Se en
2020 non se executaban e xusti-
ficaban estas actuacións corríase
o risco de perder a axuda”, lem-
bran desde o PP. 

Os populares accederon ao
expediente no que o bipartito
solicita unha nova prórroga, de
ata polo menos o ano 2024, “dei-
xando o traballo á futura corpo-
ración” e mostran a súa preocu-
pación pola pósible perda e ne-
gativa do Ministerio para conceder

máis prórrogas. 
“Imos solicitar que se convo-

que a Comisión da EDUSI e que
se informe semanalmente de todos
os pasos que se van dando para
a realización e xustificación dos
investimentos contemplados. Pon-
teareas non pode perder esas
axudas”. 

Os populares tenden a man á
actual alcaldesa para colaborar
na estratexia e sacar adiante este
proxecto que supón un gran in-
vestimento para Ponteareas.

S
illeda convertiuse no me-
llor escaparate para o Cor-
pus de Ponteareas. O

Concello participou na Semana
Verde de Galicia formando parte
do stand do Xeodestino Con-
dado-Paradanta, onde se deu a
coñecer a todo o público parti-
cipante a única festa galega de
arte efémero declarada de Inte-

rese Turístico Internacional. 
Foi dunha oportunidade “para

achegar unha das nosas festas
máis emblemáticas aos miles de
visitantes que pasan cada edición
por esta feira que acolle unha
morea de certames turísticos
paralelos, como Turexpo Galicia
ou Festur”, salientou a conce-
lleira de Turismo, Eva Gil Solla.

O bipartito a piques de perder os 
5 millóns de euros da EDUSI 

Ponteareas levou o Corpus
á Semana Verde de Galicia  

O
Grupo Municipal do PP
agradeceu a actuación
da Xunta de Galicia de

reparar un tramo de 200 m2 de
beirarrúa e mellorar a seguri-
dade na PO-403, que vai de
Ponteareas a Salvaterra de
Miño, concretamente no cruza-

mento coa N120 ou tamén co-
ñecido como cruzamento de
Mondariz. 

As obras supuxeron un in-
vestimento de máis de 7.000
euros por parte da administra-
ción autonómica no municipio
de Ponteareas. 

A Xunta mellorou as beirarrúas
da PO-403 no cruce coa N-120

M
oi bos resultados do
Club Natación Pontea-
reas tras o seu paso

pola V edición do Campionato Ga-
lego de Augas Abertas celebrado
en Castrelo de Miño, a derradeira
proba do circuíto galego exprés. 

Entre os méritos máis salien-
tables acadados polos nadadores
e nadadoras club do Condado des-
tacaron os de Iria Lemos, campioa
galega infantil; de Pablo Cabana,
campión galego Junior-1; e de
Andrea Domínguez, campioa ga-
lega Júnior-2, todos eles en 5000
metros. Pola súa banda, Naroa
Estévez conseguiu bronce na ca-
tegoría alevín tras cubrir o per-
corrido de 1250 metros. 

Na categoría Máster os nada-

dores e nadadoras do CNPonteareas
acadaron tamén numerosos podios
nas diferentes franxas de idade
logo de nadar os 2500 metros.
Por equipos, a nivel absoluto o

Club Natación Ponteareas acadou
o primeiro posto feminino e en
conxunto, mentres que na categoría
Máster acadaron a primeira posición
masculina, feminina e conxunta. 

Clube Natación de Ponteareas con
tres novos campións galegos
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A
Agrupación Socialista
de Pónteareas presen-
tou no pleno municipal

unha moción para acadar ó
apoio da Corporación e instar
á Xunta de Galicia e a Cónse-
llería de Sanidade a iniciar cóa
máxima urxencia ós tramites
para a construción dun novo
centro de saúde.

O actual centro, que data
de 1987, non conta coas insta-
lacións suficientes e aceptables
para atender á veciñanza local
e da Comarca, en particular to-
mando en conta o actual estado
das salas de espera e de parto,
a falta de aire acondicionado,
o colapso da sala de urxencias
PAC, particularmente visible coa
pandemia, e o debido cumpri-
mento da normativa das aten-
cións médicas. 

Os socialistas de Ponteareas
apoian así as demandas da
Plataforma en Defensa da Sa-
nidade Pública do Condado, os
cales tamén piden a cobertura
das prazas de persoal sanitario
e non sanitario ante o déficit
actual.

O PSdeG esixe á
Xunta un novo

centro de saúdeP
onteareas conta con Plan
Xeral de Ordenación Muni-
cipal (PXOM) tras case dúas

décadas de paralización urbanís-
tica. A alcaldesa, Cristina Fernán-
dez Davila, e a conselleira de
Medio Ambiente, Territorio e Vi-
venda, Ángeles Vázquez, presidi-
ron o acto de sinatura da
aprobación definitiva do PXOM
acompañadas pola Directora Xeral
de Ordenación do Territorio e Ur-
banismo, Encarnación Rivas; o
Xefe territorial da CMATV de Pon-
tevedra, José Manuel González; a
segunda tenente de alcaldesa de
Ponteareas, Chus Garrote; e o di-
rector técnico do equipo redactor
do plan, Alejandro Arias.

Trátase dun momento “trans-
cendental na historia recente do
Concello de Ponteareas” despois
de seis anos de traballo intenso
dende o Concello. “Malia os de-
sencontros que se produciron coa
Xunta, con dúas aprobacións do
Plan fallidas, a perseverancia deste
goberno e a vontade decidida e
compartida de Concello e Xunta
para lograr un entendemento deu
finalmente os seus froitos”, sa-
lientou a alcaldesa. 

A entrada en vigor do PXOM
suporá un novo urbanismo “radi-
calmente diferente do que vivimos
durante décadas” e conlevará un
impulso determinante para o de-
senvolvemento territorial, social,
cultural e económico de Ponteareas.
Como destacou a rexedora, “moitos
proxectos, públicos e privados, le-
van anos agardando a aprobación
e entrada en vigor deste plan para
facerse realidade”.

O Plan Xeral de Ordenación Mu-
nicipal de Ponteareas asinado este

venres marcará un antes e un des-
pois para o municipios, xa que re-
activará a economía e a creación
de emprego, atraerá investimentos
de emprendedores ao novo solo
industrial ponteareán, garantirá
os postos de traballo das activi-
dades e instalacións empresariais
que hoxe están sometidas a ameaza
de demolición e peche.

O PXOM dará solución ao co-
mercio e a hostalaría que non
podía até agora legalizar ou am-
pliar a súa actividade e permitirá
ao Concello dispoñer de terreos
para novos equipamentos depor-
tivos, sanitarios, educativos ou
medioambientais e para novos
espazos públicos como parques
ou aparcadoiros.

“O novo Plan traerá todo isto e
moito máis nun intre especialmente
favorábel, cun Concello que dende
hai varios anos traballa guiado
pola planificación estratéxica iné-
dita na nosa historia e traducida
en instrumentos coma a EDUSI, o
Plan de Mobilidade, o Plan Director
de Saneamento e agora o PXOM”,
asegurou a segunda tenente de
alcaldesa, Chus Garrote.

O Goberno municipal herdou

en 2015 un Concello paralizado
urbanisticamente dende que a
Xunta decretara en 2002 a sus-
pensión das Normas Subsidiarias
de Planeamento Urbanístico de
Ponteareas “para poñer coto ás
anomalías urbanísticas que se vi-
ñan producindo, con graves pre-
xuízos para o interese  xeral”.

O goberno presidido polo da-
quela alcalde, Xosé Represas, foi
quen de aprobar un primeiro PXOM
en 2016 que foi rexeitado pola
Xunta en 2017 esixindo numerosos
cambios. Tras incluír as modifi-
cacións esixidas, Ponteareas apro-
bou en 2019 un novo plan que
tampouco satisfixo as demandas
da administración pública.

A iniciativa do Concello, dende
2020 o equipo técnico municipal
e o da Xunta traballaron coordi-
nadamente para asegurar que o
documento atendera a todos os
requirimentos da Xunta, unha co-
laboración “que cristaliza por fin
neste Plan Xeral que hoxe se
aproba definitivamente e que dá
resposta a unha arela colectiva e
a unha necesidade imperiosa que
non podía xa agardar máis”, ex-
plicou a rexedora.

Pola súa banda, a conselleira
de Medio Ambiente, Territorio e
Vivenda, Ángeles Vázquez, des-
tacou que “hoxe comeza un novo
Ponteareas tras moito tempo e
sacrificio”. Un plan xeral que “den-
de a Xunta consideramos funda-
mental para unha Galicia máis
ordenada, sostible e rica, un plan
xeral para todos e todas, para
que Ponteareas siga medrando e
o faga con sentido”.

A alcaldesa agradeceu o esforzo
do persoal municipal implicado
nos traballos de redacción do PXOM,
así como á empresa redactora, á
Xunta e a todos os partidos muni-
cipais que apoiaron ou participaron
no proceso de redacción para me-
llorar o Plan Xeral e, sobre todo, á
veciñanza de Ponteareas, “espe-
cialmente pola súa paciencia e por
ter soportado con tesón as conse-
cuencias derivadas da inexistencia
dun Plan Xeral durante case dúas
décadas. A vós e aos sectores eco-
nómicos especialmente atinxidos
polas oportunidades que se abren
dende hoxe, anímovos a construír
xuntos esta nova Ponteareas, por-
que hoxe comeza un novo futuro
para todas e todos nós”.

Ponteareas xa ten PXOM

MARTIRENA
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A
lternativa Cidadá de Pon-
teareas (ACiP) denunciou
que "os veciños conso-

men diariamente auga das fon-
tes sen que ninguén lle garanta
se son aptas as mesmas. A si-
tuación é grave pois na actuali-
dade o Concello só analiza 5
fontes públicas das máis de 200
existentes no Concello e máis
cando dous destas non son
aptas para o seu consumo". 

Xa en 2015, ACiP presentou
unha moción advertindo desta
situación e a mesma foi aprobada
por unanimidade de todos os
grupos con 3 puntos importantes:
1º.- Que se realizase un censo
das fontes públicas no Concello(a
data de hoxe non existe); 2º.-
Que se realicen as analíticas ne-

cesarias segundo normativa de
todas as fontes públicas (a data
de hoxe realízanse un analítica e
só en 5 fontes e unha vez ao
ano); 3º.- Que dita analíticas se-
xan publicadas na páxina web
do Concello. 

En 2019, continúa ACiP, "o
Concello contéstanos nun escrito
que non se están realizando nin-
gún tipo de control nas fontes
públicas". A formación indepen-
dente acusa o "descontrol exis-
tente no Concello entre as dis-
putas dos Concelleiros en repar-
tición de Poder e a pasividade
da Alcaldesa como responsable
desta área provoca estas situa-
cións que pon en perigou gra-
vemente aos veciños ante a de-
sidia do Goberno local".

ACiP denuncia "desidia
municipal" no control

sanitario das fontes públicas 

O
Grupo Municipal do PP
lamentou a nefasta nego-
ciación realizada polo bi-

partito para a ampliación da EDAR
da Moscadeira que, en caso de
aprobarse, vai supoñer un grave
prexuízo económico para o consis-
torio e para todos os pontareanos
que verán incrementado o seu re-
cibo da auga durante os próximos
25 anos que dura a concesión e
explotación da infraestrutura. 

Os populares consideran que o
bipartito, BNG e PSOE, poden
exercer presión nas administracións
que agora mesmo gobernan, como
Estado e Deputación de Pontevedra
para mellorar estas condicións e
que non recaia toda a responsa-
bilidade no Concello e nos veciños
de Ponteareas. Tamén informaron
de que o convenio establece que
as obras finalizarían, no mellor
dos casos en 2024, polo que sería

a partir dese ano que se empezaría
a pagar o préstamo. 

PP Ponteareas advirte sobre os efectos no
recibo da auga da ampliación da EDAR 

O
Club Petanca do Condado segue coa súa racha gañando
os trofeos do torneo de dupletas e tripletas de Negreira
na Coruña, tras ser dúas veces campión de Galicia e par-

ticipando no campionato de España en Maiorca e Barcelona.

O
pleno de Ponteareas reu-
niuse o pasado martes
para tratar distintos

asuntos de importancia para a
vila. Entre eles, destaca a apro-
bación por unanimidade do con-
venio de colaboración para a
ampliación e reforma da depura-
dora do municipio. As catro for-
zas políticas representadas
votaron a favor do acordo do
Concello coa Xunta de Galicia e o
Estado, que permitirá levar a
cabo as obras de ampliación e re-
forma da estación depuradora de
augas residuais da Moscadeira,
dando así solución a un dos pro-
blemas históricos máis graves da
vila, a contaminación do Tea e a
falta de saneamento no rural.

O convenio contempla un in-
vestimento de 11,7 millóns de
euros para a execución e explo-
tación destas actuacións de sa-
neamento e depuración, finan-
ciados ao 50% polo Estado con

fondos europeos, ao 30% polo
Concello e ao 20% pola Xunta.
As obras tamén contemplan a
mellora do saneamento, reducindo
as filtracións e separando as augas
procedentes da choiva que ata o
de agora aumentaban o caudal
que recibía a depuradora. Todas
estas  actuación deberán estar
rematadas en 2021.

Durante o pleno tamén se apro-
baron os días festivos para o ano
2022, acordados previamente coas
asociacións de comerciantes da
vila, e que serán o 20 de xuño e
o 29 de setembro. Outro dos

asuntos relevantes que se discu-
tiron no pleno foi a moción de
urxencia presentada pola conce-
llaría de Educación, que dirixe a
alcaldesa Cristina Fernández Da-
vila, para solucionar a falta dun
traballador social no centro de
educación especial Saladino Cor-
tizo. Foi aceptada, e todos os
partidos aceptaron reclamar o
máis rápido posible a ocupación
desta praza e tamén solicitar que
ese posto non sexa amortizado
nin por baixa nin xubilación, xa
que é imprescindíbel no centro
educativo. 

O pleno aproba por unanimidade o
convenio para a ampliación da depuradora
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D
entro das actividades
da Semana Europea da
Mobilidade de Pontea-

reas, 15 rapaces e rapazas per-
correron o municipio para
coñecer o novo modelo de mobi-
lidade da vila do Tea. Non o fi-
xeron sós, xa que os
acompañaron a alcaldesa, Cris-
tina Fernández Davila, o conce-
lleiro de Mobilidade, Roberto
Mera, e o concelleiro de Moci-
dade, Miguel Bouzó, para expli-
carlles a estratexia do Goberno
Local de recuperación de espazo
público para as persoas, sobre
todo para a infancia, e para pro-
mover unha mobilidade sostible
e máis saudable. 

O grupo percorreu as rúas
Concha Brey, Reveriano Soutullo,
Senén Canido, e Morales Hidalgo
analizando o reparto actual entre
as persoas e os vehículos, o es-
pazo existente para desprazarse
a pé e en bicicleta e os atrancos
para esa mobilidade. Tamén se
mediu a anchura das beirarrúas
e das calzadas para a circulación
e estacionamento de vehículos,
para que os rapaces e rapazas
comprobaran que o espazo para

as persoas é de soamente un 20
% da superficie total. Con estas
dimensións, constataron que na
meirande parte das beirarrúas
non é posíbel que dúas persoas
podan cruzarse cun paraugas
aberto, espazo que, ademais, se
ve reducido moitas veces por
bolardos ou sinais de tráfico que
reducen aínda máis a superficie
libre de paso.

Como contrapunto a observa-
ción destas rúas o traxecto per-
correu espazos que son mostras
do novo modelo de mobilidade
coma a rúa Paseo Matutino no
seu primeiro tramo, como exemplo

de rúa con beirarrúas amplas, ar-
boradas e acondicionadas para
os desprazamentos a pé e para a
estancia e relación social, e a
Praza Fernández Vega, grande es-
pazo peonil de estancia e convi-
vencia, que conta con numeroso
arborado e unha plataforma única
sen atrancos para accesibilidade.

O percorrido rematou cunha
intervención no acceso dende a
rúa Santa Ana á Praza Maior,
que dende o pasado mércores é
un lugar libre de vehículos a
motor, onde os rapaces e rapazas
pintaron símbolos para indicar
que o lugar é un espazo peonil.

Os rapaces e rapazas de Ponteareas
coñecen o novo modelo de mobilidade

P
ara Alternativa Ciudadana
de Ponteareas resulta ele-
mental incentivar a xera-

ción de emprego na cidade, máis
se cabe na situación na que nos
atopamos tras a crise da Covid-
19, e as súas consecuencias co
peche de moitos pequenos e me-
dianos negocios. 

Unha das principais medidas
que facilitarían o crecemento eco-
nómico e na que o Concello de
Ponteareas ten responsabilidade,
é a regulación, mediante orde-
nanza municipal, das taxas para
a licencia de apertura ou cambio
de titularidade dentro do abono
polo Imposto de Actividades Eco-
nómicas (IAE). Nestes intres ato-
pámonos cunha taxa na que non
existe equidade entre os cidadáns,
xa que en actividades similares,
pero con distinto epígrafe no IAE
existen diferenzas no abono de

ata o triplo entre unhas e outras,
atopando negocios que paguen
300 € mentres outros co mesmo
tamaño superan os 900 €, unha
cantidade desproporcionada para
quen busca arrincar unha activi-
dade. Para solventar este trato
discriminatorio, dende ACiP pro-
pomos que se estableza unha ta-
rifa plana en función dos metros
do local, cunha base equitativa. 

ACiP demanda a modificación
da ordenanza que regula a taxa

por licencias de apertura e
cambio de titularidade 

A
alcaldesa de Ponteareas,
Cristina Fernández, e o
concelleiro de Mobilidade,

Roberto Mera, presentaron aos
colectivos sociais de Guláns e
Areas a primeira liña de trans-
porte público colectivo dende as
parroquias ao Centro de Saúde.
Este proxecto forma parte da Se-
mana Europea de Mobilidade na
que Ponteareas participa  por se-
gundo ano consecutivo. 

A petición do Concello de Pon-
teareas, a liña foi autorizada pola
Xunta de Galicia para a súa pres-
tación por parte da empresa Raúl
S.A., quen conta coa concesión
da liña escolar no mesmo perco-
rrido. Porén, o servizo prestarase
nun horario diferente ao lectivo. 

De inicio o servizo prestarase
todos os venres lectivos, con
saída dende o barrio de Couso e

percorrerá boa parte da parroquia
de Guláns e o barrio de Ganade,
na parroquia de Areas, chegando
ao Centro de Saúde sobre as 07.45
horas, coincidindo co horario de
servizos como as analíticas ou o
Sintrom, e continuará até Pon-
teareas. O regreso realizarase ás
10.34 horas dende Ponteareas,
pasando de novo polo Centro de
Saúde e realizando o mesmo per-
corrido en sentido inverso. 

O servizo prestarase baixo de-
manda, é dicir, só no caso de
que as persoas usuarias o solici-
ten, ben a través do teléfono
988 687 800 (Rede de transporte
público de Galicia) en horario
de 08.00 a 20.00 horas ou en
bus.gal. A solicitude debe reali-
zarse antas das 19.00 horas do
día anterior. O prezo da viaxe é
de 1,5 euros, en total 3 euros
ida e volta.

Ponteareas promove a primeira liña de transporte
público colectivo dende o rural ao Centro de Saúde C

orenta persoas desempre-
gadas de Ponteareas e As
Neves poderán acceder a

dous obradoiros de emprego dual
que comezan en outubro na vila
do Tea, un centrado na atención
sociosanitaria de persoas depen-
dentes e outro que formará ao
alumnado na realización de ac-
tuacións forestais que se porán
en práctica no parque da Picaraña
de Ponteareas e no Chan de Vide
das Neves. Estas accións formati-
vas contarán cun orzamento de
347.000 euros que financia a
Xunta de Galicia. Durarán nove
meses e incluirán a posibilidade
de realizar prácticas en empresas
ao remate da formación.

Estes obradoiros son a conti-
nuación de dúas formacións si-
milares que ambos concellos im-
partiron durante os últimos meses. 

A formación no ámbito socia-
sanitario preparará ao alumnado
para atender a persoas dependentes
no domicilio, aprenderán un con-

xunto de ferramentas de atención
dende unha perspectiva integral
e normalizadora para atender a
persoas que teñan limitada a súa
autonomía persoal ou sufran casos
de desintegración familiar. 

A formación en actuacións fo-
restais consistirá en realizar as
operacións auxiliares necesarias
para a conservación e mellora do
monte, para a repoboación fores-
tal, para a corrección hidrolóxi-
co-forestal e a execución de tra-
tamentos silvícolas.

Ponteareas e As Neves ofrecen
dous obradoiros de emprego dual
para 40 persoas desempregadas 
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A
recente adquisición
dunha cisterna permitirá
que os operarios munici-

pais realicen estes traballos a
partir de outubro nas parroquias
e barrios que non están cubertos
pola rede de sumidoiros

O Concello de Mondariz ten
previsto pór en marcha en outu-
bro un novo servizo municipal
de baleirado de pozos negros e
fosas sépticas, despois da apro-
bación da ordenanza fiscal re-
guladora correspondente na úl-
tima sesión ordinaria do Pleno
da Corporación Municipal. "Á
vista de que a situación da EDAR
(Estación Depuradora de Augas
Residuais, situada en Mondariz-
Balneario) impide desenvolver a
rede municipal de saneamento
con garantías, optamos por fa-
cilitar o baleirado de pozos negros
e fosas sépticas naquelas parro-

quias que non dispoñen de rede
de sumidoiros para fomentar a
equidade entre a veciñanza e
asegurar que as augas residuais
non acaban en lugares inade-
cuados, como o río", comenta
Leopoldo Tato, concelleiro de
Medio Ambiente.

As persoas titulares de pozos
negros e fosas sépticas do Con-

cello de Mondariz que desexen
facer uso deste novo servizo mu-
nicipal deberán presentar unha
solicitude diante desta adminis-
tración local. A tarifa do servizo
será de 65 euros por baleirado,
unha cantidade similar á que
deben aboar os veciños e as ve-
ciñas que si están cubertos pola
rede municipal de saneamento.

Mondariz pon en marcha un servizo
municipal de baleirado de pozos

negros e fosas sépticas

C
omo concello da Rede
Ágora, promovida e coor-
dinada pola Deputación

de Pontevedra a través da súa
área de Mobilidade Alternativa e
Espazos Públicos Urbanos, o Con-
cello de Mondariz vén de recibir
unha subvención de 50.000 €
para a redacción dun proxecto de
mobilidade amable e recupera-
ción de espazos públicos no seu
centro urbano.

Ágora é unha rede de acción
institucional a prol de considerar
e valorizar o espazo público como
un dereito fundamental da cida-
danía. No seu decálogo de prin-
cipios considera que o espazo
público é un dereito e que as

persoas son a prioridade; ademais,
apoia a mobilidade inclusiva, a
autonomía infantil, as mobilidades
alternativas, os espazos seguros,
o hábitat saudable, os espazos
amables e de calidade, a activi-
dade económica de proximidade,
e a mobilidade sustentable.

"O proxecto de mobilidade ur-
bana e recuperación do espazo
público aínda está por definir,
pero afectará ao núcleo urbano
de Mondariz e seguramente previrá
actuacións graduais. A fase de
redacción do proxecto é a primeira
e unha das máis importantes,
polo seu carácter estratéxico",
indica o alcalde de Mondariz,
Xosé Emilio Barros.

Mondariz redactará un proxecto
de mobilidade urbana e

recuperación de espazos públicos
cunha subvención da Rede Ágora

N
o marco dunha xira
polos roteiros xacobeos
dentro do programa O

Teu Xacobeo, o documental "Ces-
teiros de Mondariz" presentouse
o 17 de setembro no Auditorio do
Multiusos da Xunqueira no Con-
cello de Redondela. 

Producido en maio pola com-
pañía EscénaTe baixo a dirección
de Fon Cortizo e do guionista
Alexandre Cancelo, este docu-
mental foi presentado oficialmente
o 30 de xullo de 2021 no Concello
de Mondariz, en véspera da 32ª
edición da Feira dos Oficios Arte-
sáns desta localidade. 

O documental salienta a validez
patrimonial dun oficio, o da ces-
tería, que durante xeracións ate-
sorou Mondariz a tal punto de ser
moi apreciada en Galicia e mesmo
en Portugal. Esta tradición cesteira
se caracterizaba polo uso de láminas
de madeira, en vez de vimes, e
polo refinamento da confección
artesanal. Hoxe en día, tan só
existe un cesteiro en activo que
conserva a tradición artesanal de
Mondariz. Trátase de Enrique Táboas
(1955), fillo e neto de cesteiros
de Mondariz, pero asentado en
Sanxenxo, quen tamén narra a súa
experiencia neste documental.

Redondela acolleu o documental
sobre a tradición cesteira de Mondariz

E
n sesión plenaria do Con-
cello de Mondariz apro-
bouse a posta en marcha

do proxecto de viveiro de em-
presas en instalacións munici-
pais, anunciado no BOPPO para
a súa exposición pública du-
rante 30 días, e no marco
dunha estratexia de desenvol-
vemento económico local con
miras crear un futuro parque
empresarial.

A superficie dispoñible do vi-
veiro de empresas de Mondariz
é de 98,62 metros cadrados.
Para ese fin destinará a utiliza-
ción de espazos públicos nos
edificios do Centro Social e da
Praza de Abastos e estúdase ta-
mén o edificio do antigo mata-
doiro municipal. 

A estes servizos poderán optar
empresas de nova creación para
desenvolver actividades durante

24 meses prorrogables, a través
da selección realizada polo propio
Concello baixo criterios como o
carácter innovador, tecnolóxico
e de desenvolvemento do pro-
xecto e o fomento do autoem-
prego en colectivos prioritarios,
como mulleres, persoas menores
de 30 anos, maiores de 45 anos,
con diversidade funcional ou en
situación de desemprego de longa
duración.

Luz verde para o viveiro empresarial 
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X
iro de guion para unha das
xoias da coroa chamadas a
apontoar o sector da auto-

moción en Galicia. O circuíto de
alta velocidade para probas do
coche autónomo que impulsa o
Centro Tecnolóxico da Automoción
(CTAG) gañará tamaño cun novo
emprazamento lonxe da Plisan. 

Será na Cañiza, nunha área de
955.300 metros cadrados, 55.000
máis que o proxectado inicialmente
nas Neves para acoller as seis
pistas para as probas, os laborato-
rios e, se todo sigue o seu curso,
o novo centro para homologar tec-
noloxías froito do PERTE (Proxecto

Estratéxico para a Recuperación e
Transformación Económica) do Ve-
hículo Eléctrico e Conectado. Deixa
a idea da Plisan e crece ata o
955.300 m² nunha zona da Cañiza
pegada á A-52 | Xunta, Zona Franca
e Concello irán da man para un
proxecto estratéxico.

Para levalo a cabo, Zona Franca,
a Xunta, o concello da Cañiza e
CTAG traballan en alianza coa
idea de que as obras poidan co-
mezar nun prazo máximo dun ano

e medio. O investimento do pro-
xecto, clave para que o sector
opte a fondos europeos, podería
superar os 30 millóns de euros. 

O centro tecnolóxico conta
cunha pequena pista nas súas
instalacións de Porriño que se
emprega para levar a cabo as va-
lidacións necesarias nos desen-
volvementos co vehículo autó-
nomo e conectado. De feito, o
CTAG é o único centro validador
de tecnoloxías de mobilidade co-
nectada que hai en España. Con
todo, a falta de espazo obriga a
desprazar todas as probas para
as que fan falta superar os 30

quilómetros por hora ao circuíto
luso de Vasco Sameiro, en Braga. 

O CTAG lidera un proxecto de
5,2 millóns para reducir o peso
do coche eléctrico. O circuíto
polo que aposta o CTAG, que leva
anos sobre a mesa das institucións,
viría solucionar este problema e
a ofrecer un banco de probas de
primeiro nivel que impulsaría á
industria da rexión. 

As súas seis pistas, diferentes
en canto a lonxitude e caracte-

rísticas, ofrecerían todo o nece-
sario para iso, desde un anel ex-
terior de 3 quilómetros de lonxi-
tude para reproducir autoestradas
e autovías, unha zona urbana si-
mulada, un percorrido rural de
5,6 quilómetros ou unha zona de
ramplas figuran entre elas. 

O circuíto do CTAG na Cañiza 
Pero a maiores, a configuración

pensada para os 955.000 metros
cadrados que ocupará o Atlántic
(siglas en inglés para “instalacións
de ensaio avanzadas para vehí-
culos intelixentes automatizados
e conectados”) inclúen espazo
para un edificio principal con ofi-
cinas, boxes e talleres (entre ou-
tros servizos) e, sobre todo, dous
laboratorios: un especializado en
ensaios de sensores e de sistemas
de sinalización na estrada (cun
túnel para recrear condicións cli-
máticas e de visibilidade) e outro
para estudar o confort para estas
novas xeracións de vehículos. 

Está por ver se tamén se iría
para A Cañiza o Centro de Homo-
logación e Certificación incluído
no marco do proxecto Artus, nome
outorgado ao proxecto impulsado
no marco do PERTE. 

A cidade, co CTAG á cabeza,
pelexa por acoller este centro in-
cluído entre as iniciativas previstas
para sacar partido aos fondos eu-
ropeos, un proxecto tractor para
todo o país como quedou demos-
trado o pasado 22 de setembro
na primeira reunión entre admi-
nistracións e empresas, que tivo
lugar no Auditorio Mar de Vigo. 

Traballos
A nova zona seleccionada, pro-

posta polo propio Concello da
Cañiza, está configurada nunha

superficie de 955.300 metros ca-
drados pegada á A-52 e dividida
entre chan rústico e chan urba-
nizable, sendo a maioría de pro-
piedade privada. Para que o cir-
cuíto sexa unha realidade neste
concello de máis de 5.000 habi-
tantes, será necesario que a Vi-
cepresidencia segunda e Conse-
llería de Economía, Empresa e
Innovación proceda á declaración
de interese autonómico (DIA)
para poder levar a cabo a expro-
piación ou compra dos terreos,
situados nas parroquias da Cañiza,
Oroso e O Couto. 

A partir de aí redactarase o
plan de interese autonómico (o
PIA, co plan e a urbanización),
posteriormente o de expropiación
e, por último, a construción. O
Consorcio da Zona Franca de Vigo
será a parte encargada de levar a
cabo o pago dos terreos e a exe-
cución das obras de toda a in-
fraestrutura, que poderían comezar
nun prazo de entre seis meses (o
máis optimista) e un ano e medio,
dependendo do que tarden todas
as tramitacións. 

O custo total estimado superaría
os 30 millóns de euros, sendo
aproximadamente cinco o desti-
nado ao chan. O proxecto na
Plisan estaba cifrado nuns 22 mi-
llóns de euros sen contar o terreo. 

O Concello da Cañiza ofreceuse
para acoller o circuíto do CTAG
pensado nun principio para a Pli-
san. Para iso, puxo sobre a mesa
un terreo algo máis grande, de
955.300 metros cadrados, pegado
á A-52. O alcalde da localidade,
Luís Piña, acudiu  á zona acom-
pañado do delegado do Consorcio
da Zona Franca de Vigo, David
Regades. Xuntos piden axuntar
esforzos entre as administracións
para que o proxecto sexa por fin
unha realidade. 

“É o momento de pasar do
discurso á acción, de sumar todas
as administracións e facer reali-
dade a colaboración público pri-
vada”, apuntou Regades. Segundo
explicou, Zona Franca “puxo todo
o potencial” para que a infraes-
trutura bautizada como Atlántic
constrúese. “Contamos de forma
leal co resto das administracións
deste territorio. Nós con Deputa-
ción e Concello, conseguimos que
estea incluído este proxecto no
primeiro PERTE de España e desta
forma garantir os recursos euro-
peos”, comentou Regades, que
lembrou que a iniciativa “nace
do CTAG e do ecosistema da au-
tomoción, que son e serán os
verdadeiros protagonistas”. 

Tomado de Faro de Vigo,
03/10/2021, páxina 36.

O circuito do CTAG gaña 55.000 m2 para as seis pistas
nunha nova localización na Cañiza 

O Concello da Cañiza ofreceuse para acoller o circuíto do CTAG,
puxo sobre a mesa 955.300 metros cadrados, pegado á A-52

Máis información na nosa web
www.novasdoeixoatlantico.com

O Alcalde da Cañiza, Luís Piña, e o Delegado da Zona Franca, David Regades.
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A
ntes de acabar 2021 o alu-
meado público das Neves
estará composto integra-

mente por luminarias LED. Este
concello será o primeiro do Con-
dado que deixará atrás o vello
'sistema' de vapor de mercurio.

O proceso abrangue preto de
2.500 puntos de alumeado, e a
substitución dos cadros eléctricos
e os treitos máis deteriorados.
Este traballo iniciado hai tres
anos era un dos obxectivos de
Xosé Manuel Rodríguez Méndez,
o alcalde, que quería "chegar á
totalidade do territorio municipal,
retirando as vellas lámpadas ob-
soletas e contaminantes e colo-
cando no seu lugar luminarias

leds de alta tecnoloxía”.
O novo alumeado, en palabras

do alcalde, “ademais de subir a
intensidade e claridade do actual
mellorando de xeito considerábel
o servizo ás veciñas e veciños,
permitirá aforrar ás contas muni-
cipais máis dun 70 %, de media,
no recibo eléctrico e reducir a
emisión de CO2 á atmosfera”.

O orzamento anual para alu-
meado público foi este ano de
125.000 euros e en 2022 poderá
ser de arredor de 37.500, o cal
suporá un aforro de 87.500 euros.
Esta cantidade, sinala o Rodríguez
Méndez, irá destinada aos Servizos
Sociais.

Rodríguez Méndez, lembra que

a maior parte da inversión reali-
zada procede de achegas do Ins-
tituto para a Diversificación e o
Aforro de Enerxía (IDAE), depen-
dente do Ministerio para a Tran-
sición Ecolóxica e o Reto Demo-
gráfico, e de fondos europeos,
acadados polo Goberno local nos
últimos anos.

As Neves será o primeiro concello do
Condado en ter todo o alumeado

público con tecnoloxía led

Arbo e As Neves esixen
solución para a Liña 

de Alta Tensión

E
n outubro de 2019 a plata-
forma SOS Fonte de Tron-
coso presentou unha

denuncia ante a Consellería de
Cultura da Xunta de Galicia polo
estado ruinoso do Hotel Roma,
un edificio catalogado e prote-
xido, pero non obtivemos res-
posta, de aí que decidíramos
presentar unha queixa ante a Va-
ledora do Pobo.

Unha vez que estudou a nosa
queixa, a Valedora do Pobo, María
Dolores Fernández Galiño, comu-
nicounos o 11.01.2021 que “dá-
mola por admitida ao entender
que reúne os requisitos formais

recollidos  no artigo 18 da Lei da
Valedora do Pobo, e que atopa,
en principio, cobertura constitu-
cional derivada do artigo 103.1
da Constitución.”

Desde a súa admisión a trámite,
María Dolores Galiño reiterou os
requirimentos de información o
11.02.2021, o 16.03.2021,
28.05.2021 e 13.08.2021 (xun-
tamos copia), pero o Concello de
Mondariz Balneario e a Consellería
de Cultura seguen sen cumprir
coa súa obriga legal de informar
a SOS Fonte de Troncoso, á Vale-
dora do Pobo dos motivos polos
que non obriga á propiedade
(unha inmobiliaria domiciliada
en Vigo) a rehabilitar este edificio
protexido que se localiza na rúa
principal da vila.

No último requirimento que a
Valedora do Pobo enviou ao Con-
cello de Mondariz Balneario, a ti-
tular comunícalle ao Concello que:

“O artigo 22.1 da Lei da Vale-
dora do Pobo impón a todos os
organismos e dependencias ad-
ministrativas aos que o Valedor
requira informe sobre a tramitación
das queixas a obriga de remitilos
"no prazo de quince días". Ade-
mais, o apartado 2 do mesmo ar-
tigo engade que "a negativa ou
neglixencia de calquera organismo,
funcionario ou dos seus superiores
responsables ao envío dos informes
solicitados poderá ser considerada
polo Valedor do Pobo de Galicia
como hostil e entorpecedora das
súas funcións, facéndoa pública
de inmediato e destacando tal
cualificación no seu informe anual
ou especial, se é o caso, ao Par-
lamento."

O Catálogo de bens a protexer
do Plan de Ordenación do Medio
Rural de Mondariz Balneario recolle
o Hotel Roma como ben cultural
obxecto de protección. Inaugurado

no ano 1907, este antigo hotel
sitúase no centro da vila balnearia
e o seu lamentable estado de
conservación chama a atención
de todos os visitantes polo seu
estado de ruína. Na publicidade
do s. XX os seus propietarios pro-
mocionaban o hotel “enclavado
en el sitio más céntrico y elevado
del balneario”. “Se halla a la altura
de los mejores de su clase, dotado
de amplias y ventiladas habita-
ciones, amuebladas según los más
refinados adelantos y con luz di-
recta, divisándose desde ellas her-
mosos y pintorescos valles.”

Silencio administrativo
SOS Fonte de Troncoso pídelle

ao Concello que cumpra coa lega-
lidade e informe á Valedora do
Pobo dos motivos polos que permite
que un edificio que forma parte
do Patrimonio Cultural de Galicia
se atopa en estado de ruína e
total abandono no centro da vila
balnearia. A lei establece que o
Concello debe responder á Valedora
no prazo de 15 días, e o Concello
de Mondariz Balneario leva 8 meses
sen contestarlle, incumprindo así
as súas obrigas legais. 

As veciñas e veciños de Mon-
dariz Balneario pídenlle ao Con-
cello que cumpra a lei, ao igual
que este lle esixe a eles o seu
cumprimento.

SOS Fonte de Troncoso presentou unha
queixa polo estado do Hotel Roma, 
un edificio protexido e catalogado

A Valedora do Pobo advirte
a Mondariz Balneario: 

se non responde aos nosos
requirimentos declaremos

ao Concello 
“hostil e entorpecedor”

O
s alcaldes de Arbo, Ho-
racio Gil, e das Neves,
Xosé Manuel Rodrí-

guez,  trasladaron aos seus res-
pectivos representantes
políticos ante o Congreso dos
Deputados as súas demandas en
torno ao trazado da Linea de
Alta tensión, que afecta a am-
bolos dous Concellos e é rexei-
tado polos seus veciños.

O rexedor arbense reuniuse
en Madrid cos deputados (PP)
Ana Pastor e Diego Gago, que
presentaron pregunta oral na
Comisión de Transición Ecológica
do Congreso de Deputados. Pola
súa banda, o alcalde das Neves
reuniuse co deputado (BNG)

Néstor Rego, quen tamén pre-
sentou propostas ante o goberno
estatal para a solución deste
problema.

En febreiro de 2020, ámbolos
dous alcaldes mantieron unha
reunión en Madrid co Director
General de Calidad y Evaluación
Ambiental, Ismael Aznar Cano,
o que deron a coñecer o rexeite
dos dous municipios a todos os
trazados que se plantexaron ata
ese momento. A isto debe en-
gadirse igualmente o estado de
tramitación do proxecto da  LAT
400  KV  Fontefría-Fronteira
Portuguesa, que tamén causa
molestias entre os veciños ar-
benses e das Neves. 
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A
Piscina Municipal de
Monção, situada no Par-
que Desportivo Municipal

das Caldas, reabre ao público no
dia 06 de outubro, quarta-feira.
A Piscina estava encerrada
desde março de 2020, devido à
pandemia.

Em comunicado, a autarquia
refere que, nesta fase, apenas
estão disponíveis banhos livres,
devendo os utilizadores fazer
marcação prévia , para tal podem
faze-lo através do nº de telefone
251 649 014.

Quanto aos horários de fun-
cionamento, será de segunda a
sexta-feira, entre as 08:30 e as
21:30, com “paragem” entre as

13:00 e as 15:00 para almoço.
Ao sábado, estará aberta das
09:00 às 13:00 e das 15:00 às
19:00 e ao domingo, apenas no
horário da manhã: das 09:30 às
12:00.

A Piscina Municipal de Monção
dispõe de dimensões semiolím-

picas, com 25 metros de compri-
mento, 17 metros de largura e 2
metros de profundidade. Ao lado,
no enfiamento da saída dos bal-
neários, encontra-se um tanque
de aprendizagem de 100 metros
quadrados, com profundidade va-
riável entre 1 e 1,5 metros.

Piscina Municipal de Monção 
reabre ao público

A
Escola Superior de Ciências
Empresariais de Valença
preencheu praticamente a

totalidade das vagas das suas
quatro licenciaturas na primeira
fase do Concurso Nacional de
Acesso ao Ensino Superior, foi
hoje anunciado.

Em comunicado, a Câmara de
Valença fala de um “feito notável
que se tem repetido nos últimos
anos” e que coloca a Escola Su-
perior de Ciências Empresariais
(ESCE) de Valença “entre as pre-
ferências no ensino superior a

nível nacional”.
“A Câmara Municipal de Valença

felicita a instituição pelo contri-
buto que dá à formação das jovens
gerações”, lê-se.

Das 140 vagas disponíveis,
restam apenas nove vagas no
curso de Gestão da Distribuição
e Logística, para este ano letivo
2021/2022, que “serão natural-
mente preenchidas nas demais
fases de concurso”, considera a
autarquia, revelando que a insti-
tuição já conta com cerca de 600
alunos.

Perto de 600 estudantes no
ensino superior em Valença

E
stá a “nascer” em Vila
Praia de Âncora o primeiro
Skate Park do concelho,

uma nova estrutura desportiva
preparada para receber provas
regionais e nacionais, informou
a Câmara em comunicado.

Esta obra, executada pela Câ-
mara de Caminha, vai permitir a
prática de skate, bem como mo-
dalidades de BMX e patins “In-
line”, com os objetivos de fo-
mentar e incentivar o espírito
desportivo, potenciar estilos de
vida saudáveis e alargar a oferta
de locais de lazer para os jovens
do concelho. Trata-se de um in-
vestimento que ultrapassa os
140 mil euros e é cofinanciado
pelo Norte 2020 (FEDER).

O Skate Park está a ser cons-
truído numa parcela do terreno
existente no topo norte da zona
de aprestos do porto de pesca
de Vila Praia de Âncora e é com-
posto por elementos moldados
e construídos em betão armado

in situ, contempla 7
obstáculos/rampas e está prevista
uma lotação de 25 utilizadores
em simultâneo. Esta infraestru-
tura é adequada à prática de
skate, bem como modalidades
de BMX e patins “In-line”.

Para tal, estão a ser criados
ao longo da área intervencionada
diversos elementos que causam
surpresa e diversidade aos pra-
ticantes, onde será possível des-
frutar de linhas harmoniosas e
executar manobras de dificuldade

técnica moderada. O Skate Park
reunirá todas as condições para
receber provas regionais e na-
cionais.

Esta obra tem como objetivo
“fomentar nos jovens a necessi-
dade de adoção de estilos de
vida saudáveis; possibilitar a
prática de skate permitindo a
evolução dos skaters concelhios,
bem como impulsionar o gosto
por esta modalidade, atraindo
novos jovens” refere a câmara
em comunicado.

Skate Park está a ‘nascer’ em 
Vila Praia de Âncora

XX Descida ao Sarrabulho em BTT
no dia 20 de novembro

A
XX Descida ao Sarrabulho
em BTT tem lugar em
Ponte de Lima a 20 de no-

vembro.
Depois da pausa em 2020 de-

vido à pandemia, a emblemática
prova que reúne participantes de
vários pontos do país, regressa

em 2021 para a sua XX edição.
No final, é servido o famoso

arroz de sarrabulho à moda de
Ponte de Lima.

O evento é organizado pelo
BaToTas – Clube de Desportos
Radicais de Ponte de Lima, e as
inscrições já estão abertas.
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U
m Alto Minho mais
“rosa” é o dado mais evi-
dente das eleições autár-

quicas que decorreram no último
dia 26. Das 10 câmaras desta re-
gião, seis passam a ser do PS
(antes eram quatro), três do PSD
(eram também quatro) e o
CDS/PP continua com Ponte de
Lima, um facto que se verifica
desde 1976, altura das primeiras
eleições livres do pós-25 de
Abril. A abstenção andou pelos
40 por cento, menos sete por
cento do que a média nacional.

SURPRESA EM CERVEIRA E
CARPINTEIRA EM VALENÇA

A surpresa maior verificou-se
em V. N. CERVEIRA. Esperava-se
a reeleição para o 3º e último
mandato de Fernando Nogueira,
independente ex-PS e que agora
tinha apoio do PSD, mas acabaram
por ser eleito Rui Teixeira (PS),
antigo vereador em Caminha e
atual vogal da Unidade Local de
Saúde do Alto Minho, com mais
de 50,8 por cento dos votos.

“Sabíamos que era difícil gan-
har, mas o povo é quem manda”,
referiu Rui Teixeira, após confir-
mada a vitória. “Foi uma cam-
panha positiva, limpa, só falamos
do nosso projeto, daquilo que as
pessoas precisavam”, adiantou.
Já Fernando Nogueira, cuja lista
elegeu dois representantes, depois
de confessar que não estava à
espera da derrota”, atribuiu esta
a “um conjunto de circunstân-
cias”, nomeadamente “a penali-
zação pela adesão à Águas do
Alto Minho”.

Já o antigo edil de V. N. Cer-
veira, José Manuel Carpinteira -
de que, na altura, Fernando No-
gueira foi nº 2 quando aquele
estava na Vila das Artes – con-
quistou VALENÇA (onde reside há
várias décadas) para o PS, embora
sem maioria absoluta (é a única
Câmara PS no Alto Minho onde
os “rosas” não a têm). Conseguiu
40 por cento da votação e três
representantes no executivo ca-
marário. 

Terá, agora, de fazer acordos
com uma das outras forças polí-
ticas que elegeram membros para
a vereação, o PSD ou o movimento
de independentes (liderado pelo

ex-PSD José Monte). Ambos ele-
geram dois membros para o exe-
cutivo.

Já outro independente, este
ex-PS, António Dias, conseguiu
apenas 6, 6% dos votos.

Falando à comunicação social,
Carpinteira observou que o “mais
importante” é que o PS venceu,
embora sem maioria absoluta.
“Vamos ter de trabalhar em con-
junto com outros partidos para
levar Valença para a frente que é
o mais importante”.

CONTINUIDADE EM VIANA E
PONTE DE LIMA

Embora com novos “donos” da
cadeira presidencial, em Viana do
Castelo e Ponte de Lima, as duas
maiores autarquias do Alto Minho,
com mais de metade da população
e do PIB de todo o distrito, con-
tinuam a ser liderados pela mesmo

força política e pelos sucessores
naturais dos edis que agora cessam
funções.

Na capital de distrito, VIANA
DO CASTELO, o PS obteve 45%
dos votos e elegeu cinco (ante-
riormente tinha seis) dos nove
elementos do executivo camarário.
A CDU (comunistas) manteve o
que já tinha, enquanto o CDS/PP
– agora coligado ao PSD, que
mantém dois lugares - conseguiu

passar a ser representado, com
um elemento, no executivo ca-
marário.

“Só foi possível este resultado
porque todos se empenharam e
cumpriram o desafio que pedi em
cada dia para lutarmos por uma
grande vitória porque somos o
único projeto com ideias concre-
tas, somos assertivos e não víamos
propostas ou alternativas credí-
veis”, referiu Luís Nobre, o edil
eleito sucessor de José Maria
Costa que atingiu o limite de
mandatos, que acusou a oposição
de “apontar só as coisas negativas
e não o trabalho feito nos últimos
28 anos”.

Agora - garantiu Nobre – “den-
tro de quatro anos poderemos
enfrentar os vianenses, olhos nos
olhos, ver felicidade nos seus ol-
hos, porque cumprimos com o
que nos comprometemos”.

Algo idêntico se passou em
PONTE DE LIMA, com Vasco Ferraz
a suceder a Vítor Mendes como
sucessor na candidatura do
CDS/PP. Também este, força maio-
ritária neste concelho, perdeu
um vereador (elegeu agora qua-
tro) que “foi” para o PSD (que,
desta forma, “regressou” ao exe-
cutivo camarário). Já o movi-
mento de independentes “Ponte
de Lima Minha Terra” (com ex-
CDS’s) manteve os dois lugares
que tinha. Já outro movimento
liderado por uma figura que tam-
bém foi do CDS local não logrou
nenhum lugar.

“Foram ditas muitas inverdades
ao povo e isso dificultou-nos con-
sideravelmente o trabalho. Mas o
povo limiano foi inteligente, soube,
na sua maioria, discernir o que
lhes estava a ser dito e acabou
por nos dar a vitória” – congratu-
lou-se Vasco Ferraz.

MAIOR VITÓRIA DE SEMPRE
EM MONÇÃO E “SUCESSO” EM
MELGAÇO

Já António Barbosa foi reeleito
em MONÇÃO, conseguindo, desta
vez, a maior vitória de sempre
para o PSD (62, 3% dos votos) e
passando a ter mais um vereador
(cinco), à custa do PS que fica
com dois (menos um).

Considerando que “a vitória se
faz com todos” e prometer “fazer
com que Monção deixe a sua mar-
ca”, observou que “depois de
uma vitória histórica e expressiva,
em todas as freguesias do con-
celho, abro o coração para vos
agradecer a confiança e o apoio
demonstrados”.

Na vizinha MELGAÇO, Manoel
Batista (PS) foi reeleito para o
terceiro e último mandato. Al-
cançou 54, 23 por cento dos
votos e colocou quatro elementos
(menos um) no executivo muni-
cipal. A coligação PSD – CDS
ficou com os restantes três.

Manoel Batista considerou estar
a fazer uma “caminhada de su-
cesso”. “Por e para Melgaço, a
nossa equipa vai continuar a tra-
balhar”, agradeceu aos eleitores
que os “escolheram para liderar a
Câmara Municipal, a Assembleia
Municipal e todas as juntas de
Freguesia”.

“Rosas” passam a predominar no Alto Minho
AUTÁRQUICAS

V.N. Cerveira - Rui Teixeira Viana do Castelo - Luís Nobre

Ponte de Lima - Vasco Ferraz Monção - António Barbosa

Melgaço- Manoel Batista

P. Coura - Vitor Paulo Pereira

Caminha - Miguel Alves Arcos de Valdevez - João Esteves

Ponte da Barca - Augusto Marinho

Valença - José M. Carpinteira
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PAREDES DE COURA E CAMIN-
HA CONTINUAM “ROSA”

Em PAREDES DE COURA, o PS
de Vítor Paulo Pereira voltou a
ganhar, mas já não por 5-0 como
há quatro anos (agora conseguiu
quatri lugares, menos um). O PSD,
novamente com Venâncio Fernan-
des a encabelar a lista à Câmara,
conseguiu, desta vez, eleger um
representante.

Mesmo assim, foi o concelho

alto-minhoto onde o PS obteve
maior percentagem de votos (65,
81%). Motivo para o edil Vítor
Paulo dizer que “é a vitória da-
queles que não têm medo de son-
har e que olham para o impossível
com desdém”.

Já em CAMINHA, Miguel Alves
teve uma vitória de “nervos” com
cerca de 500 votos de vantagem
a garantir-lhe a maioria absoluta
(quatro elementos na vereação

contra três do PSD). Na oportu-
nidade, justificou a diminuição
no número de votos como um
“cartão amarelo” por causa da
adesão à Águas do Alto Minho.

ARCOS E BARCA MANTÊM-SE
“LARANJA”

O Alto Lima continua “laranja”
(PSD). Em ARCOS DE VALDEVEZ,
João Manuel Esteves mantém,
com 58, 28%, a maioria absoluta.

Perde, no entanto, um vereador
para o PS (30, 32%). Deste modo,
o PSD fica com cinco lugares e o
PS com três.

“Vamos precisar de todos. Sem
dúvida alguma que este será um
mandato que irá marcar a próxima
década, até 2030”- asseverou o
autarca, reeleito agora para o 3º
mandato.

Embora com números menos
expressivos (mais 154 votos que

o PS), o PSD reelegeu Augusto
Marinho e mantém (com 46, 6%)
a liderança do Município de PONTE
DA BARCA. Fica com quatro ele-
mentos na vereação, enquanto o
PS tem três.

“É importante que, terminado
o ato eleitoral, os barquenses se
unam e as feridas, que estes atos
possam provocar, sarem”, destacou
Augusto Marinho.

Manuel S.

A
Câmara Municipal de
Arcos de Valdevez cele-
brou protocolos de cola-

boração com a Confraria de
Nossa Senhora da Peneda para
apoiar as atividades de dinami-
zação cultural do Santuário, bem
como para a elaboração do Plano
de Valorização Cultural do San-
tuário da Srª da Peneda, e para
a realização de obras no Pórtico
do Santuário.

Este momento contou com a
presença da diretora Regional
da Cultura Norte, “que deu conta
do envolvimento e do ponto de
situação do processo de classifi-
cação deste santuário, com sendo
de interesse nacional”.

O Município de Arcos de Val-
devez deu nota que “com esta
cooperação “pretende-se valorizar
o património, promover o turis-
mo, os produtos locais e o co-
mércio, e contribuir para a criação
de emprego e rendimento, bem
como para a fixação e atração

de pessoas e investimento”.
O Santuário de Nossa Senhora

da Peneda é um dos maiores
santuários Marianos do Minho e
da Zona da Galiza e conta já
com mais de 800 anos de culto.

O culto a Nossa Senhora da
Peneda remonta a 5 de agosto de
1220, data em que a Nossa Sen-
hora apareceu a uma pastorinha
e pediu que “fosse construída

uma ermida em sua honra”.
O Templo da Senhora da Pe-

neda, situado na freguesia de
Gavieira, datado do século XVIII,
é constituído pela igreja que foi
terminada em 1875, pelo grande
terreiro dos evangelistas e uma
escadaria com cerca de 300 me-
tros, em que nas suas laterais
existem 20 capelas, com cenas
da vida de Cristo.

Município apoia valorização do
Santuário da Srª da Peneda

Bodybuilder de Ponte da
Barca vence medalha de ouro

O
bodybuilder Marco
Gomes, de Ponte da
Barca, conquistou a

medalha de ouro na categoria de
85kg pela federação National
Physique Committee, no torneio
PowerExpo Sports, que se reali-
zou na cidade da Maia, a 2 e 3
de outubro

O atleta venceu neste pri-
meiro dia de competição e pre-
para-se para disputar nova ca-
tegoria, desta vez de até 1,70
metros, pela federação mundial
World Amateur Bodybuilding As-
sociation.

Marco Gomes tem 26 anos, é

natural de Ponte da Barca e há
seis anos que pratica esta moda-
lidade ao mais alto nível. É, atual-
mente, vice-campeão nacional. 

Este evento contou com várias
modalidades, desde bodybuilding,
Boxe e Powerlifting.

A
iniciativa Porta do Mezio
12 Meses 12 Caminhadas,
da Câmara de Arcos de

Valdevez, vai promover, o Trilho
das Aldeias, numa extensão de
oito quilómetros e dificuldade
moderada.

Em comunicado, aquele mu-
nicípio, explicou que o trilho
vai permitir aos caminheiros

“colherem frutos da época, ob-
servarem aves e paisagens”.

O trilho, com um custo de
oito euros, tem início às 08:30
na Porta do Mezio, em Arcos de
Valdevez e percorrerá vários pon-
tos de interesse como as Lagoas
da Travanca, a branda de Berzavô,
os lugares de Bostelinhos e de
Bouças Donas.

Arcos de Valdevez promove Trilho das Aldeias  

A
GNR deteve um homem
de 49 anos, de nacionali-
dade espanhola, sobre o

qual pendia um mandado de de-
tenção europeu, na quarta-feira,
no concelho de Caminha, foi
hoje anunciado.

Em comunicado, a GNR explica
que, durante uma ação de pa-
trulhamento, os militares da
Guarda tiveram conhecimento de
que o indivíduo, referenciado
pela prática de vários ilícitos
criminais nos últimos meses, es-
taria na localidade de Vila Praia
de Âncora.

“No decorrer das diligências
policiais, o suspeito foi localizado
e abordado, quando circulava na

via pública, e no seguimento da
ação verificou-se que sobre o in-
dividuo pendia um mandado de
detenção europeu”, refere o co-
municado.

O detido será presente dia 01
de outubro no Tribunal da Relação
de Guimarães, para decisão sobre
o processo de extradição.

Espanhol detido em Caminha com
mandado de detenção europeu
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U
ma raposa tem sido con-
vidada de honra de um
estabelecimento comer-

cial localizado em Paredes de
Coura, depois de lá aparecer de
surpresa ao longo das últimas
noites.

O insólito aconteceu no Freitas
Bar, na freguesia de Romarigães,
quando o animal se acercou de

umas mesas de esplanada, durante
a passada semana, dando ares de
quem tinha fome.

Foi-lhe colocado um prato com
comida que a raposa não negou,
e assim nasceu aquela que parece
ser uma história que se irá repetir
ao longo dos próximos tempos,
como documenta Zé Luís Freitas,
proprietário.

É que ainda na noite passada,
a raposa regressou ao Freitas
Bar, e desta vez até se lambuzou
da mão de quem lhe quis dar de
comer, embora sempre com pre-
caução e receio, não vá a mão
que a afaga ser também a que
dispara. 

Ver Video em:
https://youtu.be/pukwIZmMyxo

Raposa vai comer ao café e já não quer outra coisa…

A
pós a presença nos Jogos
Olimpicos de Tóquio, onde
conquistou a medalha de

bronze na prova de K1 1000 me-
tros, O português Fernando Pi-
menta conquistou, a medalha de
ouro em K1 1000 metros e a me-
dalha de Prata em K1 5.000 me-
tros no campeonato do mundo de
canoagem em Copenhaga

Fernando Pimenta bateu na
prova K1 1.000 metros o húngaro
Balint Kopasz na final da prova
em Copenhaga. Na pista quatro,
Pimenta completou a prova em
3.25,82 minutos, superando o
campeão olímpico por 67 centé-
simos. Balint Kopasz tem sido o

grande rival internacional de Pi-
menta, que celebrou o 107.º
pódio em provas internacionais
destronando o seu adversário do
título mundial. O bielorrusso Aleh
Yurenia conquistou o bronze, gas-
tando mais 4,65 segundos do que
o português.

Na prova de K1 5.000 metros,
Fernando Pimenta cumpriu os
5.000 metros em 20.03,19 minu-
tos, sendo apenas 22 centésimos
mais lento do que o vencedor, o
húngaro Balint Noe, campeão eu-
ropeu na distância. O dinamarquês
Mads Pedersen foi terceiro, a
10,28 segundos do vencedor.

Com esta prata conquistada,

o canoísta limiano garantiu o
pleno de pódios em Mundiais e
Europeus em K1 1.000 e K1 5.000
neste ciclo olímpico, fechando
com chave de ouro a prestação
nacional na capital dinamarquesa,
onde Portugal alcançou a melhor
prestação de sempre com cinco
medalhas.

Portugal venceu, além do ouro
e da prata de Pimenta, as medal-
has de prata em K1 500 metros,
por João Ribeiro, e em K2 Misto
200 metros, por Francisca Laia e
Messias Baptista, e de bronze na
canoagem adaptada, em VL2 200,
por Norberto Mourão

Da mais de centena de medalhas

amealhadas fora do país, quatro
são títulos Mundiais  (campeão
em 2018, em Montemor-o-Velho,
vice em 2017 na República Checa
e bronze em 2015 em Itália e
2019 na Hungria), dois em K1
1000 e outros tantos em K1 5000,
sendo que um de cada foi assegu-
rado em 2018 em Montemor-o-

Velho, duas das mais gratas recor-
dações que guarda.

Fernando Pimenta garante que
agora não se vai "deslumbrar com
este título" e promete igual em-
penho para domingo nos K1 5000,
sendo que novo êxito lhe garante
o pleno de pódios europeus e
mundiais neste ciclo olímpico.

Prédio Coutinho desaparece do
horizonte em Viana até março de 2022

A
desconstrução do prédio
Coutinho em Viana do Cas-
telo vai iniciar-se “em

força” na segunda quinzena de
outubro e deverá estar concluída
no final de março de 2022, disse
hoje o vice-presidente da Viana-
Polis, Tiago Delgado, explicou
ainda que “foi iniciada a remoção
de materiais, como madeiras al-
catifas, vidro e alumínio do bloco
norte” do edifício de 13 andares
situado no centro histórico da ci-
dade”.

“Dentro de 15 dias a três se-
manas, provavelmente na segunda
quinzena de outubro, será iniciada

a desconstrução pesada do prédio,
com recurso a um camião bascu-
lante, com um braço de 30 metros,
para partir paredes, lajes e betão.
Os trabalhos deverão estar con-
cluídos no final de março de 2022.
Só permanecerão a cave e paredes
periféricas, para evitar derrocadas,
até arrancar a construção do novo
mercado municipal”, especificou.

Segundo Tiago Delgado, a pre-
paração da obra começou há 15
dias, com a montagem de estaleiro,
aprovação do plano de segurança
e respetiva licença de obra.

Conhecido localmente como
prédio Coutinho, o edifício Jardim

foi construído no início da década
de 70 do século passado. Tem a
sua desconstrução prevista desde
2000, ao abrigo do programa
Polis. O projeto, iniciado quando
António Guterres era primeiro-
ministro e José Sócrates ministro
do Ambiente, prevê para o local
a construção do novo mercado
municipal.

Inicialmente, o projeto da so-
ciedade VianaPolis previa a im-
plosão, mas a partir de 2018 a
desconstrução foi a alternativa
escolhida por prever o aproveita-
mento e a reutilização dos mate-
riais e causar menos impacto am-

biental.
A desconstrução vai custar cer-

ca de 1,2 milhões de euros e vai
ser feita ao longo de seis meses.

A sociedade VianaPolis é detida
a 60% pelos ministérios do Am-
biente e das Finanças e 40% pela
Câmara de Viana do Castelo.

Em janeiro, a Câmara de Viana
do Castelo aprovou, por maioria,
com a abstenção do PSD, o projeto
do novo mercado orçado em 8,2
milhões de euros.

O novo mercado de Viana do
Castelo começará a funcionar até
final de 2023.

Fernando Pimenta campeão mundial
de K1 1000m




